
PROTOKÓŁ Nr XXVII/08

z przebiegu XXVII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 30 grudnia 2008 r.

od godz. 1000 do godz. 1205 w budynku Straży Miejskiej w Wyrzysku.

Obecni:

• Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

• Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,

• Waldemar Wyczyński – Z-ca Burmistrza,

• Ireneusz Subczyński – Radca Prawny,

• Małgorzata Martin- Mucha-Skarbnik Gminy.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

• Wiesława Krasocka – kierownik Ref. Organizacyjnego,

• Daria Stranz – kierownik Ref. GNRiL,

• Regina Witczak – inspektor ds. OZKS,

• Anna Jaśkiewicz – kierownik USC,

• Kamila Bąk – inspektor ds. promocji i rozwoju gminy, 

• Adam Smełsz - informatyk obsługujący sprzęt nagłaśniająco-rejestrujący.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

• Andrzej  Chałabiś  –  dyrektor  Samorządowej  Administracji  Mieszkaniowej 

w Wyrzysku,

• Czesław Pająk – dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury w Wyrzysku.

Inni gości:

• Barbara Piorunowska – Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska, 

• Sołtysi- lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

• Telewizja Asta-Net,

• Tygodnik Nowy. 



1. Otwarcie sesji.

Przewodniczący  Rady  przywitał  bardzo  serdecznie  zaproszonych  gości  oraz  usprawiedliwił 

nieobecność Radnych Rady Powiatu w Pile, którzy ze względu na trwające w tym dniu obrady 

Rady Powiatu nie mogli wziąć udziału w obradach sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku. Również 

o usprawiedliwienie prosił Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku oraz Komendant Straży 

Miejskiej w Wyrzysku.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  Rady  na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w  obradach  uczestniczyło 

14 radnych, tj. 93,3% ustawowego składu Rady.

3. Wybór sekretarza obrad.

Zgodnie  z  przyjętą  zasadą  wg kolejności  alfabetycznej  na  liście  obecności  na sekretarza  obrad 

wybrany został Pan, Zbigniew Piotrowski – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku.

4. Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący na wstępie zapytał czy do przedstawionego porządku obrad ktoś z radnych bądź 

Pani burmistrz chciałaby wnieść poprawki?

Głos zabrała burmistrz, Pani Maria Bratkowska, która prosiła o wprowadzenie w punkcie 9 ppkt 

2 projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2008 rok. Burmistrz wyjaśniła, że związane to jest 

ze zmianą w dochodach w wysokości 59 zł w związku ze zwrotem dotacji za rok ubiegły.

W związku  z  nie  wniesieniem  dalszych  zmian  przewodniczący  zaproponował  przegłosowanie 

zaproponowanej zmiany.

W wyniku głosowania zmiana przyjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Następnie  przewodniczący  odczytał  przyjęty  porządek  obrad  po  czym  przystąpiono  do  jego 

realizacji.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  zwyczajowo  protokół  był  wyłożony  do  wglądu 

w biurze Rady. Była zatem możliwość zapoznania się z jego treścią. 

W  związku  z  nie  wniesieniem  uwag  do  protokołu,  przewodniczący  zaproponował  przyjęcie 

protokołu z poprzedniej sesji bez odczytania. Rada jednogłośnie, w obecności 14 radnych przyjęła 
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protokół nr XXVII/08.

O godzinie 1020 na obrady sesji przybył radny, Pan Eligiusz Komarowski.

6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Burmistrz  przedstawiła  sprawozdanie  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  które  stanowi 

załącznik  nr 3 do protokołu oraz informację z  realizacji  uchwał  stanowiącą załącznik  nr 4 do 

protokołu.  Ponadto  burmistrz  dodała,  że  otrzymaliśmy  dokument  z  Wojewódzkiego  Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, w którym Zarząd Wojewódzki umorzył 

Gminie Wyrzysk z dniem 4 grudnia 2008 r. kwotę 600.000 zł pożyczki zaciągniętą na realizację 

przedsięwzięcia-  „budowa kanalizacji  w miejscowości  Osiek n.Not.  z  rurociągiem tłocznym do 

oczyszczalni w Wyrzysku. Jednocześnie w piśmie tym – powiedziała burmistrz – jest wskazanie, 

że  kwota  ta  powinna  być  wykorzystana  na  inwestycyjne  przedsięwzięcia  proekologiczne 

potwierdzone stosowną uchwałą Rady Miejskiej. 

Przewodniczący podziękował Pani burmistrz za przedstawienie sprawozdania, po czym zapytał czy 

ktoś za radnych chciałby zabrać głos?

Z możliwości tej skorzystał radny, Pan Kazimierz Zieliński, który zapytał czy odbył się konkurs na 

dyrektora Samorządowej Administracji Placówek Oświatowych w Wyrzysku?

Burmistrz odpowiedziała, że postępowanie nie zostało jeszcze zakończone.

Następnie  radny, Pan Zbigniew Piotrowski zapytał dlaczego wyznaczony na dzień 29 grudnia br. 

konkurs na stanowisko dyrektora SAPO się nie odbył? Radny chciałby znać powody, przyczyny 

dlaczego tak się nie stało?

Burmistrz odpowiedziała, że nie zdołała tego dokonać i wyznaczony zostanie nowy termin.

Radny, Pan Leonard Borowczyk  poprosił  o przestawienie więcej informacji na temat umorzenia 

i zwrotu do kasy kwoty 600.000 zł.

Burmistrz przede wszystkim wyjaśniła, że te 600.000 zł to nie jest zwrot do kasy, a umorzenie 

pożyczki, którą planowano zaciągnąć na rok przyszły dla zbilansowania budżetu na wypadek gdyby 

trzeba było pożyczkę spłacić do końca.  Jednak w związku z umorzeniem jakie otrzymaliśmy – 

powiedziała burmistrz – nie będzie tych 600.000 zł ani po stronie przychodów ani też po stronie 

spłat.

W związku z nie kontynuowaniem dyskusji przewodniczący zamknął przedmiotowy punkt obrad 

przystępując do kontynuacji punktu kolejnego.
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7. Informacja  Przewodniczącego  Rady  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.    

Przewodniczący w imieniu określonej grupy radnych poinformował, że wzięli udział w obchodach 

90-tej rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego, w dniu 28 listopada w uroczystości w Szkole 

Podstawowej w Wyrzysku dot. wystawy folderów oraz inscenizacji związanej z rocznicą wybuchu 

powstania, natomiast w dniu 7 grudnia br. - udział w odsłonięciu tablic pamiątkowych przy kościele 

w Kosztowie oraz udział w Jasełkach w Szkole Podstawowej w Kosztowie. W dniu 10 grudnia 

uczestnictwo w odsłonięciu tablicy pamiątkowej przy obelisku Szkoły Podstawowej w Wyrzysku 

oraz  spektakl  dot.  tego  wydarzenia.  Następnie  w  dniu  18  grudnia  br.  udział  w  uroczystości 

związanej  z  90.  rocznicą  wybuchu  Powstania  zorganizowanej  przez  młodzież  Gimnazjum 

w  Osieku  n.Not.   W dniu  20  grudnia  przewodniczący  wziął  udział  w  spotkaniu  opłatkowym 

zorganizowanym  przez  Stowarzyszenie  Wspierania  Aktywności  Lokalnej  „Radość”  w  Gleśnie. 

21 grudnia br. udział w występie chóru w Wyrzysku, w spotkaniu opłatkowym zorganizowanym 

przez Towarzystwo Przyjaciół Dzieci w Wyrzysku oraz udział w „gwiazdce” zorganizowanej na 

Placu  Wojska  Polskiego  w  Wyrzysku.  Przewodniczący  podziękował  dyrektorowi  Miejsko  – 

Gminnego Ośrodka Kultury w Wyrzysku za tak pięknie zorganizowaną uroczystość oraz wyraził 

nadzieję na kontynuowanie tej tradycji w latach następnych.    

Przewodniczący powitał serdecznie radnego, Pana Eligiusza Komarowskiego, przedstawiciela prasy 

oraz media reprezentujące TV Asta.

W związku z wyczerpaniem punktu przewodniczący przystąpił do kontynuacji przyjętego porządku 

obrad.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

W związku z nieobecnością radnych Rady Powiatu w Pile oraz nie wyrażeniem chęci zabrania 

głosu przez innych zaproszonych gości przewodniczący zamknął przedmiotowy punkt obrad.

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2008 r.

Przewodniczący wyjaśnił, że projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji, jednak ze 

względu na okres jakim jest koniec roku między posiedzeniami Komisji a obradami sesji nastąpiły 

zmiany, które przedstawi skarbnik, Pani Małgorzata Martin-Mucha.

Skarbnik  przypomniała,  że  na  posiedzeniach  Komisji  zgłaszała  już  zmianę  w wysokości  59  zł 

związaną ze zwrotem dotacji z przeciwdziałania alkoholozmowi, jak również zmiana w dochodach 

własnych  w  Szkole  Podstawowej  w  Osieku  n.  Not.  w  kwocie  2.500  zł.  W chwili  obecnej  – 
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powiedziała skarbnik – mają Państwo tekst jednolity zawierający następujące zmiany: 

– zmiana w dochodach własnych w Szkole Podstawowej w Wyrzysku poprzez zwiększenie 

dochodów i wydatków o kwotę 12.000 zł oraz w Szkole Podstawowej w Osieku n. Not. 

o kwotę 10.000 zł. Skarbnik wyjaśniła, że zmiany te mają związek  z wydaniem większej 

ilości obiadów i w związku z tym zwiększenie dochodów i wydatków na zakup żywności 

związanej  z  przygotowywaniem posiłków,  zmiany te  dokonane zostały w załączniku  nr 

6 związanym z dochodami własnymi jednostek budżetowych,

– zmniejszenie  przychodów  i  rozchodów  budżetu  o  kwotę  600.000  zł  co  ma  związek 

z umorzeniem przez Zarząd Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Poznaniu ostatniej raty pożyczki zaciągniętej na kanalizację w Osieku n. Not.

– zwiększenie  i  zmniejszenie  dochodów  budżetowych  do  kwot  realnych  wykonanych 

w budżecie,

– kolejne  zmiany  dokonano  pomiędzy  paragrafami   klasyfikacji  budżetowej  –  zamiana 

z  wydatków bieżących na wydatki  inwestycyjne i  między inwestycyjnymi  jedna zmiana 

pomiędzy działami – oświatą a edukacyjną opieką wychowawczą,

– zmniejszenie wydatków i dochodów w budżecie związany z analizą sprawozdań i planów 

wykonanych. 

Przewodniczący podziękował  Pani skarbnik za przedstawienie zmian po czym zapytał  czy ktoś 

z radnych ma pytania do przedstawionych zmian? Uwag nie zgłoszono.

W  związku  z  powyższym  przewodniczący  poprosił  o  przedstawienie  opinii  do  cyt.  Projektu 

uchwały.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński w imieniu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego oraz 

Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju Wsi  i  Ochrony Środowiska  obradujących w dniu 19 grudnia  br. 

poinformował,że Komisje te wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował,że Komisja Oświaty, Zdrowia, Sportu i Spraw Socjalnych, 

Komisja  Rewizyjna,  Komisja  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Budżetu  i  Finansów  na 

wspólnym posiedzeniu  w dniu  22  grudnia  br.  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  cyt. 

projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. Uchwała 

Nr XXVII/206/08 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.
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2) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenie  Gminnego  Programu  Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2008 r.

W związku z tym,że projekt cyt.  Uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński w imieniu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego oraz 

Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju Wsi  i  Ochrony Środowiska  obradujących w dniu 19 grudnia  br. 

poinformował,że Komisje te wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował,że Komisja Oświaty, Zdrowia, Sportu i Spraw Socjalnych, 

Komisja  Rewizyjna,  Komisja  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Budżetu  i  Finansów  na 

wspólnym posiedzeniu  w dniu  22  grudnia  br.  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  cyt. 

projektu uchwały.

Przewodniczący otworzył dyskusję. Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, po czym przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. Uchwała 

Nr XXVII/207/08 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

3) ustalenia wykazu wydatków budżetu Gminy Wyrzysk, które w 2008 r. nie wygasają 

z upływem roku budżetowego

Burmistrz na wstępie powiedziała, że choć kwota wydatków jest bardzo wysoka, bo aż 1.698.619 

zł, jednakże jeśli chodzi o wykaz zadań to w roku ubiegłym było aż 19 zadań przenoszonych na 

wydatki niewygasające, natomiast w roku bieżącym zadań tych jest tylko 9. Następnie burmistrz 

odniosła się do propozycji Komisji obradujących w dniu 22 grudnia polegającej na tym, aby termin 

realizacji  zadania  –  Osiek  budowa  nawierzchni  z  odwodnieniem  w  ul.  Różanej  –  który  był 

planowany na 28 luty został zmieniony na 31 marzec 2009 i w związku z tym burmistrz prosiła 

o przyjęcie cyt. poprawki.

Przewodniczący zapytał radnych kto jest za wprowadzeniem zmiany w załączniku nr 1 dot. zmiany 

terminu realizacji cyt. zadania?

W wyniku głosowania autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

W  związku  z  tym,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  posiedzeń  Komisji  przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

 Radny, Pan Kazimierz Zieliński w imieniu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego oraz 

Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju Wsi  i  Ochrony Środowiska  obradujących w dniu 19 grudnia  br. 

poinformował,że Komisje te wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował,że Komisja Oświaty, Zdrowia, Sportu i Spraw Socjalnych, 
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Komisja  Rewizyjna,  Komisja  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Budżetu  i  Finansów  na 

wspólnym posiedzeniu  w dniu  22  grudnia  br.  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  cyt. 

projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. Uchwała 

Nr XXVII/208/08 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

4)  wyrażenia  zgody  na  udzielenie  bonifikaty  od  ceny  nieruchomości  sprzedawanej 

w drodze bezprzetargowej

Burmistrz  wyjaśniła,  że  propozycja  udzielenie  bonifikaty  została  podana  taka  sama  jak 

w przypadku poprzednich sprzedaży czyli  do 80% łącznie,  w tym 50 % za dokonanie  zapłaty 

jednorazowo i po jednym procencie za każdy rok najmu. Dodała również, że przy zawarciu umowy 

najmu  nie  została  ustalona  i  pobrana  kaucja  w  związku  z  tym  nie  zachodzi  potrzeba  zwrotu 

zwaloryzowanej kaucji.

Uchwała  była  przedmiotem  posiedzeń  Komisji  i  w  związku  z  tym  przewodniczący  poprosił 

o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński w imieniu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego oraz 

Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju Wsi  i  Ochrony Środowiska  obradujących w dniu 19 grudnia  br. 

poinformował,że Komisje te wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował,że Komisja Oświaty, Zdrowia, Sportu i Spraw Socjalnych, 

Komisja  Rewizyjna,  Komisja  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Budżetu  i  Finansów  na 

wspólnym posiedzeniu  w dniu  22  grudnia  br.  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  cyt. 

projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

Uchwała w wyniku głosowania podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. Uchwała 

Nr XXVII/209/08 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
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5)  wezwania,  złożonego  przez  Prokuratora  Rejonowego  w  Chodzieży,  do  zmiany 

uchwały Nr XV/92/07 Rady Miejskiej  w Wyrzysku z dnia 30 listopada 2007 r.  w sprawie 

wprowadzenia opłaty od posiadania psów, ustalenia wysokości i sposobu jej poboru

Również  i  ta  uchwała  była  przedmiotem  posiedzeń  Komisji  –  powiedział  przewodniczący  – 

i w związku z tym poprosił przewodniczących poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński w imieniu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego oraz 

Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju Wsi  i  Ochrony Środowiska  obradujących w dniu 19 grudnia  br. 

poinformował,że Komisje te wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował,że Komisja Oświaty, Zdrowia, Sportu i Spraw Socjalnych, 

Komisja  Rewizyjna,  Komisja  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Budżetu  i  Finansów  na 

wspólnym posiedzeniu  w dniu  22  grudnia  br.  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  cyt. 

projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu cyt. uchwały oraz wyjaśnił, że nie uwzględnia się 

wezwania  ponieważ  Prokurator  wezwał  Radę  Miejską  do  zmiany uchwały Nr  XV/92/07  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku z dnia 30 listopada 2007 r. w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania 

psów, ustalenia wysokości i sposobu jej poboru poprzez uchylenie paragrafu 3 dot. ustanowienia 

zwolnienia od opłaty od posiadania psa będącego własnością osoby samotnie zamieszkującej, której 

jedynym źródłem utrzymania jest  renta lub emerytura.  Prokurator w swoim wniosku podnosi – 

powiedział  przewodniczący,  że  dopuszczalne  jest  wprowadzenie  zwolnień  w  opłacie  psa 

o charakterze przedmiotowym, a nie podmiotowym. W ocenie Rady Miejskiej w Wyrzysku zmiana 

uchwały  Nr  XV/92/07  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  z  dnia  30  listopada  2007  r.  w  sprawie 

wprowadzenia  opłaty  od  posiadania  psów,  ustalenia  wysokości  i  sposobu  jej  poboru  poprzez 

uchylenie  paragrafu  3  jest  bezcelowa,  gdyż  zgodnie  z  paragrafem 7  uchwały  Nr  XXV/191/08 

z  dnia  29  października  2008 r.  w sprawie  wprowadzenia  opłaty od  posiadania  psów,  ustalenia 

wysokości  i  sposobu jej  poboru przedmiotowa uchwała  traci  moc z  dniem 31 grudnia  2008 r. 

Dodatkowo  należy  podać  –  zasygnalizował  przewodniczący  –  iż  zwolnienie  podmiotowe 

uregulowane w paragrafie 3 uchwały Nr XXV/191/08z dnia 29 października 2008 r.  w sprawie 

wprowadzenia  opłaty  od  posiadania  psów,  ustalenia  wysokości  i  sposobu  jej  poboru  zostało 

uchylone uchwałą Nr XXVI/202/08 z dnia 28 listopada 2008 r.  zmieniającą uchwałę w sprawie 

z  dnia  29  października  2008 r.  w sprawie  wprowadzenia  opłaty od  posiadania  psów,  ustalenia 

wysokości i sposobu jej poboru.

Dyskusji nie nawiązano.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. Uchwała 
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Nr XXVII/210/08 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.   

O godzinie 1100 przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę w obradach.

O godzinie 1115 obrady wznowiono, przy stanie 15 radych.

6) przyjęcia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Wyrzysku 

na I półrocze 2009 r.  

W związku  z  tym,  że  projekt  cyt.  uchwały  był  przedmiotem posiedzeń  Komisji  obradujących 

w dniu 22 grudnia br. przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował,że Komisja Oświaty, Zdrowia, Sportu i Spraw Socjalnych, 

Komisja  Rewizyjna,  Komisja  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisja  Budżetu  i  Finansów  na 

wspólnym posiedzeniu  w dniu  22  grudnia  br.  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  cyt. 

projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

 W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. Uchwała 

Nr XXVII/211/08 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.   

W  związku  z  przybyciem  na  obrady  sesji  Pani  Stefani  Wojtkowiak,  przewodniczącej 

Towarzystwa  Przyjaciół  Dzieci  w  Wyrzysku  wraz  z  dziećmi  przewodniczący  odstąpił  od 

kontynuacji przyjętego porządku obrad i  umożliwił Pani Stefani zabranie głosu.

 Dzieci  złożyły  przewodniczącemu  oraz  Pani  burmistrz  serdeczne  podziękowania  za 

dofinansowanie Towarzystwa oraz złożyły najserdeczniejsze życzenia.

Pani Stefania Wojtkowiak powiedziała, że w roku 2008  Towarzystwo otrzymało od gminy 90.000 

zł i to było chyba sukcesem. Jednak wszystkie działania, praca oparta jest przede wszystkim na 

wolontariuszach,  o których gmina niestety zapomniała – powiedziała Pani Wojtkowiak.  W dniu 

5 grudnia obchodzony jest „Dzień wolontariusza” jednak ze strony władz niestety nikogo nie było – 

powiedziała Pani Wojtkowiak – i przeszedł on bez echa. W konkluzji powyższego Pani Wojtkowiak 

stwierdziła,  że  nie  mając  wolontariuszy  od  roku  2009  Towarzystwo  odstępuje  od  dystrybucji 

żywności.  Pani  Stefania  z  przykrością  to  stwierdziła,  ponieważ  dzięki  działalności  TPD wiele 

rodzin otrzymywało pomoc,  jednak w związku z  brakiem wolontariuszy dalsza dystrybucja  nie 

będzie niestety możliwa.

Na zakończenie Pani Wojtkowiak złożyła Pani burmistrz, zastępcy burmistrza, przewodniczącemu 

Rady oraz Pani skarbnik w Nowym Roku dużo sukcesów, zdrowia oraz wszelkiej pomyślności.
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Przewodniczący  w  imieniu  Rady  oraz  Pani  burmistrz  złożył  również  Pani  Stefani 

najserdeczniejsze  życzenia,  zdrowia  oraz  wytrwałości  w  pracy  Towarzystwa  Przyjaciół  Dzieci, 

szczególnie w pracy     z dziećmi sprawnymi inaczej.

Po tym wystąpieniu przewodniczący wrócił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

7)przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Wyrzysku na 

I półrocze 2009 r.

W  związku  z  tym,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem  posiedzeń  Komisji  przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik w imieniu Komisji obradujących w dniu 22 grudnia br. poinformował,że 

Komisje te wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały wraz z jednoczesnym 

uwzględnieniem  zmiany  zaproponowanej  przez  Komisje  Budżetu  i  Finansów  polegającą  na 

wykreśleniu w miesiącu marcu i  czerwcu punktu 2 o brzmieniu:  „Opiniowanie projektu zmian 

w budżecie Gminy Wyrzysk na 2009 rok”.

Przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowym zakresie.

Głos  zabrał  radny,  Pan  Ryszard  Janowiak,  który  złożył  wniosek  o  wykreślenie  z  planu  pracy 

Komisji Budżetu i Finansów punktu 2 w miesiącu marcu oraz czerwcu

 Przewodniczący przyznał,że na posiedzeniu Komisji padł taki wniosek i w związku z tym poddał 

go pod głosowanie.

W  wyniku  głosowania  zgłoszona  autopoprawka  przyjęta  została  jednogłośnie,  przy 

15 głosach „za”.

W związku z faktem nie zgłoszenia innych uwag i propozycji zmian przewodniczący przedstawił 

treść projektu uchwały, po czym przystąpiono do głosowania.

Uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. Uchwała Nr  XXVII/212/08 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

8) przyjęcia planu pracy Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady 

Miejskiej w Wyrzysku na I półrocze 2009 r.

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  19  grudnia  br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały z jednoczesnym uwzględnieniem 

zmian zaproponowanych przez Komisję Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego:

– w m-cu styczniu dodać punkt w brzmieniu: „ Informacja o dowozach uczniów do szkół, dla 

których organem prowadzącym jest Miasto i Gmina Wyrzysk”,

– w  m-cu  lutym  dodać  punkt  w  brzmieniu:  „  Informacja  Straży  Miejskiej  w  Wyrzysku 
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o bezdomnych psach”,

– w  m-cu  marcu  dodać  punkt  w  brzmieniu:  „  Ocena  realizacji  ustawy  o  wychowaniu 

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi w Gminie Wyrzysk”,

– w  m-cu  maju  dodać  punkt  w  brzmieniu:  „  Informacja  Straży  Miejskiej 

o „dzikich”wysypiskach śmieci na ternie Gminy Wyrzysk”,

– w  m-cu  czerwcu  dodać  punkt  w  brzmieniu:  „  Informacja  dyrektorów  szkół  i  Urzędu 

Miejskiego w Wyrzysku o przygotowaniach do wypoczynku letniego dzieci  i  młodzieży 

szkolnej”.

Przewodniczący oznajmił,  iż  rozumie,  że  zaproponowane zmiany zostały przyjęte  jednogłośnie 

przez Komisje.  W związku z  powyższym zapytał  radcę prawnego czy można uznać  zgłoszone 

zmiany jako autopoprawki do planu pracy i głosować całość czy należy zaproponowane zmiany 

przegłosować oddzielnie?   

Radca odpowiedział,  że jeśli  Komisja przyjęła zaproponowane zmiany to jako autorzy projektu 

uchwały mogą głosować nad projektem uchwały wraz z autopoprawkami.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przestawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

Uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. Uchwała Nr  XXVII/213/08 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

9)przyjęcia planu pracy Komisji Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej w Wyrzysku na I półrocze 2009 r.

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  19  grudnia  br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

Uchwała w wyniku głosowania podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. Uchwała 

Nr XXVII/214/08 stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

10) przyjęcia planu pracy Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu i  Spraw Socjalnych Rady 

Miejskiej w Wyrzysku na I półrocze 2009 r.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  powiedział,  że  Komisje  obradujące  w  dniu  22  grudnia  br.  wyraziły 

jednogłośnie pozytywną opinię do cyt.  projektu uchwały wraz z jednoczesnym uwzględnieniem 

następujących propozycji zmian:
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–w  m-cu  marcu  w  pkt  1  po  wyrazach  „Gminy  Wyrzysk”  dodać  wyrazy  „oraz  lekarzy 

specjalistów”,

–w m-cu kwietniu w pkt 3 dodać punkt w brzmieniu: „Informacja o przyznanych dodatkach 

mieszkaniowych za I kwartał 2009 roku”,

–w m-cu maju w pkt 1 po wyrazie „bibliotek” dodać wyrazy „za 2008 r.”

Przewodniczący powiedział,  że te autopoprawki również należy potraktować jako autopoprawki 

Komisji czyli autora projektu uchwały.

 Dyskusji nie nawiązano. 

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania nad 

cyt. projektem wraz z autopoprawkami zaproponowanymi przez Komisje.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. Uchwała Nr 

XXVII/215/08 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Opinie Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku dotyczące materiałów na XXVII Sesję Rady Miejskiej 

w Wyrzysku w dniu 30 grudnia 2008 r. stanowią załącznik nr 15 do protokołu.

O godzinie 11:40 przewodniczący ogłosił 5 minutową przerwę w obradach.

Obrady wznowiono o godzinie 1145 przy stanie 15 radnych.

10. Interpelacje i zapytania radnych.

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  podziękował  za  częściową  naprawę  dróg  na  terenie  sołectwa 

Glesno. Następnie radny interpelował o:

–uwzględnienie w budżecie na rok przyszły większej kwoty z przeznaczeniem na naprawę dróg 

gminnych.  Radny stwierdził,  że  kwota  100.000 zł  jest  zbyt  mała  na  potrzeby związane 

z naprawą dróg,

–ustalenie właściciela dróg na terenie sołectwa Glesno, Ruda czy Wyrzysk Skarbowy,

–  uwzględnienie  w  budżecie  na  rok  2009  dwóch  punktów  oświetleniowych  w  Bielawach 

i Marynce.

Radny,  Pan Lech Ozimina  podziękował  za kamień,  który gmina otrzymała na drogi.  Następnie 

radny zwrócił  się  do Pani  burmistrz  z  zapytaniem odnośnie  koszy,  które  znajdują  się  na Placu 

Wojska Polskiego czy planuje się zakup takich koszy w roku następnym? Radny przyznał, że to 

dobry zakup i należy uzupełnić go w roku przyszłym.

Radna, Pani Teresa  Pinkowska   interpelowała o oznakowanie drogi gminnej ulicy Pięknej do ul. 

Dworcowej w Osieku n. Not. oraz wydzielenia miejsc parkingowych ze względu na niebezpieczne 
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wypadki  drogowe.  Ponadto  radna  zapytała  kto  odpowiada  za  posypanie  dróg  gminnych 

w miejscowości Osiek n. Not. w okresie zimowym?  

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Odpowiadając na interpelację radnego, Pana Kazimierza Zielińskiego dot. zwiększenia środków na 

naprawę dróg burmistrz powiedziała, że jest to wniosek nie do zrealizowania. Kwota 100.000 zł jest 

przeznaczona na gruz, natomiast na drogi środków tych jest znacznie więcej – wyjaśniła burmistrz. 

Ponadto  dodała,  że  będą  dyskusje  nad  projektem  budżetu   i  może  niektóre  kwoty  zostaną 

zmienione, choć burmistrz uważa, że są one właściwe jak na możliwości gminy Wyrzysk.

Odnośnie ustalenia właściciela dróg burmistrz powiedziała, że to nie da się tego wykonać z dnia na 

dzień i skoro gmina jest włodarzem dróg, a właściciel nie jest ustalony to regulacja jest procesem 

długotrwałym. Aczkolwiek burmistrz zdaje sobie sprawę z tego problemu, jednak nie wszystko leży 

po stronie  gminy.  W kwestii  punktów oświetleniowych na  terenie  Bielaw i  Marynki  burmistrz 

powiedziała, że był czas składania wniosków do budżetu i wnioski takie nie zostały złożone. Jednak 

kwota jaka została zaplanowana w budżecie na to zadanie jest wystarczająca i burmistrz stwierdziła, 

iż możliwe, że wystarczy środków również na to zadanie.

Odpowiadając  na  interpelację  radnego,  Pana  Lecha  Oziminy odnośnie  zakupu  koszy  burmistrz 

powiedziała, że w ramach posiadanych środków tegorocznego budżetu w grudniu rozliczając środki 

dokupiono 27 sztuk koszy i cały Wyrzysk będzie posiadał tego typu kosze. Będą one rozstawione 

na początku roku przyszłego.

Na  interpelację radnej, Pani Teresy Pinkowskiej dot. wyznaczenia pasów parkingowych burmistrz 

przyznała,  że  nie  zostały  one  jeszcze  wymalowane,  jednak  na  wiosnę  zadanie  to  zostanie 

zrealizowane. Odnośnie posypania piaskiem dróg gminnych burmistrz wyjaśniła, że leży to w gestii 

firmy „Rywex” i wynika z umowy zawartej z tę firmą. Latem – powiedziała burmistrz – firma ta ma 

obowiązek utrzymywać w czystości teren objęty umową oraz zieleń, natomiast w okresie zimowym 

do obowiązków należy posypywanie dróg piaskiem. Jeśli zostało to zaniedbane to trzeba zwrócić 

uwagę – powiedziała burmistrz.

12. Wystąpienia sołtysów.

W  związku  z  nie  nawiązaniem  dyskusji  i  nie  zgłoszeniem  zapytań  przewodniczący  zamknął 

przedmiotowy punkt obrad.

13. Wolne głosy i wnioski.

Radny, Pan Lech Ozimina podziękował za przyjęcie planu pracy Komisji Oświaty, Zdrowia, Sportu 

i  Spraw Socjalnych,  a zwłaszcza tematyki  dot.  informacji  o stanie zabezpieczenia podstawowej 
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opieki  medycznej.  Radny  poinformował,  że  od  nowego  roku  ulegnie  zmianom  opieka 

specjalistyczna i w związku z tym zaproponował, aby na Komisje w miesiącu styczniu zaprosić 

Pana  Jarysza,  przedstawiciela  Narodowego  Funduszu  Zdrowia,  aby  można  było  jeszcze  kilka 

rzeczy polepszyć, co wpłynie pozytywnie na dobro społeczeństwa gminy Wyrzysk.

Pani, Barbara Piorunowska, Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska w związku z kończącym się 

rokiem i nadchodzącym nowym w imieniu Zarządu TPW oraz swoim własnym złożyła serdeczne 

życzenia  na  ręce  przewodniczącego dla  wszystkich  radnych Rady Miejskiej  w Wyrzysku,  Pani 

burmistrz,  współpracowników,  pracowników  oraz  sołtysom  –  zdrowia,  pomyślności  oraz 

wytrwałości w działaniu na rzecz społeczności wyrzyskiej.

Pan, Czesław Pająk, dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury w Wyrzysku złożył w imieniu 

M-GOK oraz swoim własnym najserdeczniejsze życzenia z okazji zbliżającego się Nowego Roku 

oraz  zaprosił  wszystkich  obecnych  na  imprezę  sylwestrową,  która  odbędzie  się  31  grudnia  od 

godziny 2300 do 200 na Placu Wojska Polskiego w Wyrzysku. 

Przewodniczący podziękował dyrektorowi za przekazane życzenia i zaproszenie.

Burmistrz,  Pani  Maria  Bratkowska  podziękowała   przede  wszystkim  Wysokiej  Radzie  za 

współpracę dla dobra gminy Wyrzysk,  życząc jednocześnie wszystkim wszystkiego dobrego na rok 

2009 oraz równie udanej współpracy.

Przewodniczący,  Pan  Stefan  Rymer podziękował  Pani  burmistrz  za  zrealizowanie  zgłoszonych 

postulatów w zakresie wymiany zarwanej studzienki telefonicznej między blokiem 9 a 11 na ulicy 

Kościuszki.  Ponadto z okazji  zbliżającego się Nowego Roku przewodniczący życzył  wszystkim 

obecnym oraz rodzinom zdrowia oraz wszelkiej  pomyślności.  Niech ten nadchodzący 2009 rok 

będzie czasem pokoju i spokoju oraz realizacji osobistych marzeń – powiedział przewodniczący. 

Natomiast radnym życzył, aby to był rok realizacji wszystkich tych zadań, które przyjęte zostaną 

w  budżecie  2009  roku  w  miesiącu  styczniu.  Zwrócił  się  także  z  prośbą  do  Pani  burmistrz  o 

przekazanie  życzeń pracownikom Urzędu oraz jednostek podległych.  O przekazanie  życzeń dla 

Wysokiej Rady, Pani burmistrz, pracowników orz Państwa sołtysów prosił  również Pan starosta i 

radni Rady Powiatu w Pile oraz Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku. Pan Komendant – 

powiedział przewodniczący – prosił również o złożenie w jego imieniu podziękowania Wysokiej 

Radzie  oraz  Pani  burmistrz  za dofinansowanie środków na zakup samochodu dla  Komisariatu 

Policji w Wyrzysku, którego przekazanie nastąpiło w dniu 23 grudnia 2008 r.
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14.Zakończenie obrad.

 W związku  z  wyczerpaniem  przyjętego  porządku  obrad  o  godzinie  1205 przewodniczący 

zamknął XXVIII sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując bardzo serdecznie wszystkim za 

udział. 

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła            Sekretarz obrad Przewodniczący Rady

Aleksandra Brzezińska   radny, Pan Zbigniew Piotrowski                  Pan Stefan Rymer

podinspektor ds kadrowych

 i obsługi rady gminy
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